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Zápisnica OZ č. 2/2020 
 

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO DOLNÝ ŠTÁL 
ALISTÁL KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

 

ZÁPISNICA – JEGYZŐKÖNYV 

2/2020 

           Spis č. 292/2020 - 2 

Napísaná v priebehu riadneho zasadnutia 

obecného zastupiteľstva, konaného dňa 

19.05.2020 v zasadačke spoločenského domu 

Domokosa Bodu 
Prítomní   
Poslanci obecného zastupiteľstva 
1. MUDr. Sylvia Bálintová 

2. Pavol Ďuriš 

3. Mgr. Arpád Édes 

4. František Fazekas 

5. Andrea Hodosiová 

6. Roland Lőrincz 

7. Jozef Nagy 

8. Bc. Anita Tóth  

9. Zsemlye Dezider  

 
Starosta obce: Tomáš Horváth        

 
 Hlavný kontrolór : Ing. Jozef  

 Török         
 Ospravedlnení poslanci: Bc. Anita Tóth 
 Neospravedlnení poslanci: --- 
 Za obecný úrad  : Ing. Zuzana Domonkosová,    

vymenovaná za zapisovateľku  
Pozvaní:   Obyvatelia obce                                                                      
1. Zahájenie zasadnutia 
Predsedajúci, Tomáš Horváth oznámil, že 

zasadnutie Obecného zastupiteľstva bolo zvolané 

riadne a že všetci zvolaní poslanci obecného 

zastupiteľstva boli na toto písomne pozvaní podľa 

Štatútu obce. Ďalej konštatuje, že z celkového počtu 

9 poslancov je prítomných .....8.....poslancov 

(neskoršie ........) teda zasadanie Obecného 

zastupiteľstva je v zmysle § 12 ods. 2 Zákona SNR 

č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších zmien je uznášania schopné. (Neskorší 

príchod: Roland Lőrincz, Arpád Édes) 
 
Za zapisovateľa  menovaná:  

Ing. Zuzana Domonkosová 
Overovatelia: MUDr. Sylvia Bálintová, Pavol Ďuriš  

Felvéve az önkormányzat ülésén a Boda Domokos 

közösségi ház üléstermében 2019. május 19-én 
 

Jelenlévők 
Önkormányzati képviselők: 
1. MUDr. Bálint Szilvia 

2. Ďuriš Pavol 

3. Mgr. Édes Árpád 

4. Fazekas Ferenc 

5. Hodosi Andrea 

6. Lőrincz Roland 

7. Nagy József 

8. Bc. Tóth Anita 

9. Zsemlye Dezső  

 
Polgármester: Horváth Tamás 

 
 Főellenőr: Ing Török József     
 Igazoltan hiányzó képv.:  
 Igazolatlanul hiányzó képviselők: Bc. Tóth Anita 
 Község hivatal képviseletében: Ing. Domonkos 

Zsuzsanna 
jegyzőkönyvvezetőnek kinevezve 
 Meghívottak:  
 Falu lakói 
1.  Az ülés megnyitása 
Az ülést vezető Horváth Tamás, polgármester 

kijelentette, hogy az önkormányzat ülésének 

összehívása a község alapszabályzatának megfelelően 

írásban történt meg. Továbbá megállapítja, hogy 

képviselőtestület 9 tagjából megjelent .....8... képviselő 

(később ........)  tehát az önkormányzati SZNT 369/1990 

sz. községi önrendelkezésről szóló törvényének 

hatályos változatával összhangban, annak 12. §. 2. bek. 

alapján határozatképes  (Később érkezett Lőrincz 

Roland, Ědes Árpád 

 

 
Jegyzőkönyvvezető: 
Ing. Domonkos Zsuzsanna 

Hitelesítők: MUDR. Bálint Sylvia, Ďuriš Pavol 
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1. Program 

1.  Menovanie overovateľov, zapisovateľa a schválenie programu 

2.  Predstavenie návrhu obecnej webstránky -  Galileo 

3.  Kontrola plnenia uznesení 

4.  Návrhy finančnej komisie, žiadosti  

5.  Návrhy komisie ochrany životného prostredia 

6. Návrhy kultúrnej komisie 

7. Ostatné - Správy a návrhy hlavného kontrolóra 

Za 8 

2. Predstavenie návrhu na obecnú webstránku 

Predstaviteľ firmy Galileo navrhuje modulárny program na zverejnenie správ a povinných informácií 

Možnosti: Modifikácia do mobilných telefónov a smartfónov, spolupráca so Slovensko.sk, prevod na centrálnu 

úradnú tabuľu 

Cenová ponuka obsahuje vytvorenie webstránky, školenie a technickú podporu 

 

Starosta – potrebujeme vytvorenie bezpečnej webstránky ako aj audit a manažment kybernetickej bezpečnosti , 

IT systém obcí je sledovaný aj národným bezpečnostným úradom 

OZ berie na vedomie potrebu vytvorenia bezpečnostného projektu a webstránky vyhovujúcej IT bezpečnosti  - 

jednohlasne 

 

3. Kontrola plnenia uznesení 

Uznesenia z dávnejších zasadnutí 

 

48/5/2016 – Zberný dvor - hodnotenie vplyvu na Životné prostredie – úloha ostáva 

29/3/2019 Súhlasí so zrušením občianskeho združenia PATRIA, navrhuje zostatok finančných 

prostriedkov rozdeliť  každému v pomere zaplateného členského – v priebehu 

 

Uznesenia predchádzajúceho zasadnutia: 

1/1/2020 schvaľuje plán činnosti hlavného kontrolóra na rok 2020 

2/1/2020 Berie na vedomie informatívnu správu o plnení ustanovení vnútorného predpisu podľa Zákona 

307/2014 za rok 2019 

3/1/2020 Schvaľuje Záznam hlavného kontrolóra o výsledku kontroly plnenia uznesení 

4/1/2020 Schvaľuje Záznam o výsledku následnej kontroly o prijatých VZN za rok 2019 

5/1/2020 Schvaľuje Záznam o kontrolnej činnosti za rok 2019 

6/1/2020  schvaľuje plnenie rozpočtu za rok 2019 

7/1/2020 Schvaľuje nájomné zmluvy na vzájomný prenájom medzi  Pavlom Ďurišom a Obcou Dolný Štál. 

8/1/2020 súhlasí a) s dodatkovou tabuľou na ulici Tichá s označením osôb povolených pre vjazd - splnené 

b) Navrhuje odkúpiť pozemok od G. Németha, ktorý je súčasťou miestnej komunikácie – informovaný,  

rokovanie v priebehu 

9/1/2020 Súhlasí s prenájmom priestorov v budove študijného centra za účelom vytvorenia 

fotografického štúdia – žiadateľ nepodal prihlášku, prihlásil sa iný záujemca, ktorým bude uzatvorená 

nájomná zmluva 

10/1/2020 predaj parc. č 80/109, 80/120 v k.ú. Tône  - v priebehu 
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11/1/2020 predaj parcely č.   82/7 o výmere 68 m2, 82/15 o výmere 4 m2 – zastavané plochy a 

nádvoria, vytvorené geometrickým plánom z parc.  132/1 reg. E-KN do vlastníctva Zdenka Tótha  

Predaj parcely č. 82/8 – reg. C-KN ,  záhrada o výmere 126 m2 – v priebehu 

12/1/2020 Schvaľuje VZN o ochrannom pásme pohrebiska v obci Dolný Štál – v platnosti 

13/1/2020 Schvaľuje VZN o školskom obvode – v platnosti 

14/1/2020 Berie na vedomie protokol o vyradení a zaradení inventárnych predmetov v roku 2019 

15/1/2020 Berie na vedomie hlásenie sociálnej komisie vrátane nepriznania 50% zľavy na školné v 

ZUŠ pre žiadateľa  -vyrozumené 
 

OZ berie na vedomie hlásenie o splnení uznesení 

 
4. Návrhy finančnej komisie 

Predseda komisie Dezider Zsemlye na základe zápisnice finančnej komisie predkladá návrhy na uznesenia 

pre OZ: 

 

Odmieta zníženie nájmu Valérii Szelleovej – schválené jednohlasne 

Schvaľuje splátkový kalendár na úhradu nájmu Valérii Szelleovej podľa návrhu finančnej komisie – 

schválené jednohlasne 

 

Žiadosť o predaj alebo prenájom  parcely v časti Gárdony za rod. domom Eugena Szelle a Szilárda 

Rampasko na parc. č. 70/1, 71/1 v k.ú. Tône – vzhľadom na to, že parcela je prenajatá a je zaradená do 

územného plánu pre výstavbu rodinných domov – obecné zastupiteľstvo nevyhlasuje zámer predaj alebo 

prenájmu    - jednohlasne 

 

Žiadosť o predaj parcely č. 2110/34 v k.ú. Dolný Štál pod bytovým domom s.č. 35– obec je podielovým 

spoluvlastníkom  

Finančná komisia navrhuje predaj spolu aj s parcelou pod garážami parc. č. 2110/50, 51, 52, 53 

OZ schvaľuje predaj parciel 2110/34, 50, 51, 52 a 53 pod stavbami bytového domu a garáží - 

jednohlasne 

 

Eszlinger András  - prenájom miestností v študijnom centre  – hlásil sa ako jediný do VOS- OZ 

vyhlásenej podľa žiadosti DK TECH -  OZ berie na vedomie výsledok VOS, schvaľuje prenájom 

miestnosti v študijnom centre účelom kancelárie - jednohlasne 

 

Informácia o využívaní telocvične ZŠ – písomne v prílohe 

 

Predseda komisie požiada starostu o informáciu ohľadom činnosti školskej jedálne a o finančnej situácii 

v dôsledku karantény. 

Starosta informuje poslancov: Školská jedáleň bola zavretá z dôvodu epidémie COVID 19 a podľa 

nových pravidiel vyhlásenej ÚVZ znovu otvorená – v tomto čase varia pre seniorov a sociálne 

odkázaných denne okolo 70 obedov. 

Nie všetci zamestnanci jedálne pracujú. Niektorí sú na OČR, resp. majú zamestnanca aj cez úrad práce. 

 

Obec bude celkovo dostať asi o 80 000 eur menej z podielu daní,  z toho 40% sa týka školstva. 

Zamestnanci v školstve podľa zákonníka práce majú dostať 80% mzdy, nakoľko nemôžu pracovať. Oni 

nie sú povinní pracovať, keď dostanú iba 80%,  to aj sami vyhlasujú. 

 

Otvorenie škôlok bolo vládou vyhlásené, ale predpisy sú prísne, finančne náročné, lebo bude treba platiť 

100% mzdy a budú vysoké prevádzkové náklady z dôvodu hygienických predpisov. 
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Predseda komisie vysvetľuje, že v druhom štvrťroku v dôsledku epidémie sa nemohli uskutočnisť 

podujatia, preto komisia navrhla znížiť dotácie úmerne o 25% každej organizácie. 

Hlavný kontrolór sa pýta, či bude znížená dotácia pánovaná organizáciami na daný štvrťrok. 

Predseda komisia vysvetľuje, že nie, zníženie o 25% sa týka dotácie schválenej na celý rok. 

Starosta dodá, že kto by predsa potreboval financie z dôvodu, že bude uskutočniť podujatie alebe inú 

akciu, ktorú obec povežuje za prespešnú, organizácia môže podať žiadosťa OZ bude rozhodovať podľa 

možností rozpočtu. 

 

Komisia navrhuje znížiť dotácie pre všetky organizácie na rok 2020 o 25%. – jednohlasne schválené 

 

Prítomný člen DPO Silvester Švandra sa pýta, ako sa dotýka zníženie dotácie požiarnikov. 

Starosta obce vysvetľuje, že obecný hasičský zbor je financovaný z rozpočtu obce bez zmeny, záujmová 

činnosť, ako slávnosti súťaže hradené z dotácie DPO budú znížené ako u ostatných organizácií. 

 

5. Návrhy komisie ochrany životného prostredia 

  

Komisia pod vedením predsedu, Pavla Ďuriša rokovala o aktuálnych otázkach ochrany žiavtoného 

prostredia. 

Prerokovali  žiadosť firmy Interagros k výstavbe haly pre umelé hnojivá. Vjyadrili sa, že nie je žiadané, 

aby v obci bol vybudovaný ďalší zdroj znečistenia ovzdušia a zvýšenie hustoty kamiónovej a nákladnej 

dopravy. 

Obecné zastupiteľstvo nesúhlasí s investičným zámerom na vybudovanie skladu umelého hnojiva – 

jednohlasne 

Výrub stromov – komisia plánuje informovať občanov cez obecné noviny 

Navrhuje kontrolovať stav stromov na ihrisku pri pošte a ošetriť nebezpečné stromy podľa návrhu 

odborníka – dendrológa ŠOPSR 

Podobne bude potrebné pri školských budovách 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie hlásenie komisie a navrhuje dendrologický prieskum stromov 

na ihrisku a pri školských budovách – jednohlasne  

 

6. Návrhy kultúrnej komisie 

 

Predseda komisie Roland Lőrincz informuje psolanocv o činnosti komisie. Zaoberali sa s Kronikou 

obce. S odovzdaným obsahom za rok 2016 komisia súhlasí. Má možnosť aj obecné zastupiteľstvo 

prečítať obsah pred zápisom do kroniky.  

Obecné zastupiteľstvo navrhuje zápis za rok 2016 do kroniky. - jednohlasne 

 

Na stanovenie pravidiel písania kroniky obecný úrad pripravil návrh VZN. Do štatútu obce treba 

doplniť, že podrobnosti vedenia kroniky sú v samostatnom VZN. Arpád Édes sa pýta na povinnosť 

vedenia kroniky v štátnom jazyku. Podľa názoru referentky obecného úradu sa treba riadiť Zákonom 

369/1990, teda bolo by to povinnosťou obce, aj keby to nebolo spomenuté v Štatúte. 

OZ schvaľuje VZN o vedení kroniky a  doplnenie Štatútu obce v § 29 o odsek 2 o vední kroniky - 

jednohlasne 

 

Informácia o činnosti komisie:  usporiadali len to, čo bolo možné počas epidémie. 8. mája bolo kladenie 

venca pri pamätníku obetiam I. a II. Svetovej vojny 

Plánujú Deň detí – rozdávať darčeky z koča a vyzdobiť dvor ľudového domu 

Oslava na 4. júna bude na dvore spoločenského domu. 

OZ bereie na vedomie hlásenie kultúrnej komisie a  navrhuje uskutočniť programy podľa plánu komisie 

– jednohlasne 

 

7. Správa hlavného kontrolóra 
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Vypracoval správu o používaní dotácií. V dvoch prípadoch upozorňuje na administratívne nedostatky. 

Správa je predložená aj písomne a tvorí materiál zápisnice. 

OZ schvaľuje správu hlavného kontrolóra o použití dotácií v roku 2019. – jednohlasne. 

 

8. Ostatné 

 

Investičný zámer podľa žiadosti Tomáša Kissa . Zámer obsahuje autodielňu a sklad opotrebených 

pneumatík. 

Vchod je plánovaný zo Zelenej ulice. Stavbu plánuje na vlastnom pozemku v obytnej zóne. 

Žiada o predbežné vyjadrenie k investičnému zámeru. 

Referentka obecného úradu informuje poslancov, že v takýchto prípadoch sa vyžaduje aj súhlas susedov, 

Zákonné predpisy o umiestnení stavieb musia byť dodržané a stavba musí byť v súlade s územným 

plánom. 

Obecné zastupiteľstvo  nemá námietky proti uskutočneniu investičného zámeru, ak budú splnené  

podmienky stanovené stavebným úradom podľa Stavebného zákona. 

Jednohlasne 

 

Diskusia:  

Švandra Silvester má otázku: v akom štádiu je výstavba požiarnej zbrojnice? 

Starosta: obec dostala dotáciu vo výške 8000 eur, ktorú treba vyúčtovať do roku 2023. 

Konštrukciu zaobstará obec, lebo dotácia nestačí ani na konštrukciu. 

 

Starosta obce informuje prítomných, medzi Maďarmi sa zbiera materiál do časovej kapsuly. Aj obec 

Dolný Štál zasiela fotku s odkazom. Do 4. júna sa môže sa pridať každý, kto má záujem. 
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Uznesenia OZ č. 2/2020 
Az önkormányzat 2/2020 sz. ülésén elfogadott határozatok 

 

 

č. 

uzn. 

 

 

Text 

Obecné zastupiteľstvo Dolný Štál  

 

Alistál Község  

Önkormányzata .... 

Hlasovanie 

Szavazás 

 

Schvaľuje 

Tomáš 

Horváth st. 

obce/ 

Jóváhagyja: 

16/2/

2020 

Berie na vedomie potrebu 

vytvorenia projektu a vhodnej web-

stránky vyhovujúcej IT bezpečnosti 

Tudomásul veszi a biztonsági 

projekt és az iformatikai 

biztonsági előírásoknak megelelő 

honlap kialakításának 

szükségességét 

Za 

Mellette     8 

Proti  

Ellene         0 

Zdržal sa  

Tartózk.      0 

 

17/2/ 

2020 

a) Odmieta zníženie nájomného 

podľa žiadosti Valérii Szelleovej 

b) súhlasí s platbou nájomného 

podľa splátkového kalendára od 

júna do septembra 

a) Elutasítja a bérleti díj 

csökkentését Szelle Valéria 

kérvénye alapján 

b) egyetért a bérlet részletben 

való fizetésével fizetési naptár 

szerint júniustól szeptemberig 

Za 

Mellette     8 

Proti  

Ellene         0 

Zdržal sa  

Tartózk.      0 

 

18/2/

2020 

Nemá v zámere predaj alebo 

prenájom parc. č. 70/1, 71/1 v k. ú. 

Tône 

Nincs szándékában a 70/1, 71/1 

sz. parcella eladása vagy 

bérbeadása  Tőnye kataszterben  

Za 

Mellette     8 

Proti  

Ellene         0 

Zdržal sa  

Tartózk.      0 

 

19/2/

2020 

 schvaľuje predaj parciel 2110/34, 

50, 51, 52 a 53 pod stavbami 

bytového domu s.. 35 a garáží 

Jóváhagyja a 2110/34, 50, 51, 52 

, 53 t.sz. parcellák eladását a 35. 

h.sz lakótömb és a garázsok alatt 

Za 

Mellette     8 

Proti  

Ellene         0 

Zdržal sa  

Tartózk.      0 

 

20/2/

2020 

 berie na vedomie výsledok VOS, 

schvaľuje prenájom miestnosti v 

študijnom centre účelom kancelárie 

Tudomásul veszi a nyilvános 

tárgyalás eredményét helyiség 

bérbeadására a diákcentrum 

épületében, jóváhagyja 

a bérbeadást iroda kialakítására 

Za 

Mellette     8 

Proti  

Ellene         0 

Zdržal sa  

Tartózk.      0 

 

21/2/

2020 

Schvaľuje zníženie dotácie pre 

všetky organizácie na rok 2020 o 

25%. 

Jóváhagyja a 2020-as évi 

támogatások csökkentését 25%-

kal minden szervezet részére 

Za 

Mellette     8 

Proti  

Ellene         0 

Zdržal sa  

Tartózk.      0 

 

22/2/

2020 

nesúhlasí s investičným zámerom 

firmy Interagros na vybudovanie 

skladu umelého hnojiva 

Nem egyezik bele az Interagros 

beruházási tervének 

megvalósításába műtrágya 

tárolása céljából 

Za 

Mellette     8 

Proti  

Ellene         0 

Zdržal sa  

Tartózk.      0 
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23/2/

2020 

berie na vedomie hlásenie komisie 

ochrany ŽP a navrhuje 

dendrologický prieskum stromov na 

ihrisku a pri školských budovách 

Tudomásul veszi a 

környezetvédelmi szakbiztosság 

jelentését, és javasolja 

a dendrológiai tanulmányok 

elvégzését a játszóparki és 

iskolai fákra 

Za 

Mellette     8 

Proti  

Ellene         0 

Zdržal sa  

Tartózk.      0 

 

24/2/

2020 

Súhlasí so zápisom predloženého 

materiálu za rok 2016 do kroniky 
Egyetért a 2016-os anyag 

beírásával a község krónikájába. 

Za 

Mellette     8 

Proti  

Ellene         0 

Zdržal sa  

Tartózk.      0 

 

25/2/

2020 

a) schvaľuje VZN o vedení 

kroniky  

b) schvaľujea  doplnenie Štatútu 

obce v § 29 o odsek 2 o vední 

kroniky 

a) jóváhagyja a községi 

krónikáról szóló HÉR-t 

b) jóváhagyja a községi 

alapszabályzat módosítását 

a 29-es par. 2. bekezdésében 

a községi krónikáról 

Za 

Mellette     8 

Proti  

Ellene         0 

Zdržal sa  

Tartózk.      0 

 

26/2/

2020 

bereie na vedomie hlásenie kultúrnej 

komisie a  navrhuje uskutočniť 

programy podľa plánu komisie 

Tudomásul veszi a kulturális 

szakbizottság jelentését, és 

javasolja a tevezett programok 

megvalósítását 

Za 

Mellette     8 

Proti  

Ellene         0 

Zdržal sa  

Tartózk.      0 

 

27/2/

2020 

schvaľuje správu hlavného 

kontrolóra o použití dotácií v roku 

2019 

Jóváhagyja a főellenőr jelentését 

a dotációk merítéséről 2019-ben 

Za 

Mellette     8 

Proti  

Ellene         0 

Zdržal sa  

Tartózk.      0 

 

28/2/

2020 

nemá námietky proti uskutočneniu 

investičného zámeru Tomáša Kissa 

na automechanickú dielňu a sklad, 

ak budú splnené  podmienky 

stanovené stavebným úradom podľa 

Stavebného zákona 

Nincs ellenvetése Kiss Tamás 

beruházási tervények 

megvalósítása ellen – autójavító 

és raktár -  amennyiben az 

építkezési törvénnyel 

összhangban az építkezési 

hiavatl feltételeinek megfelel 

Za 

Mellette     8 

Proti  

Ellene         0 

Zdržal sa  

Tartózk.      0 

 

 
 

V Dolnom Štále, dňa 19.05.2020 

Alistálon, 2019. május 19-én 

Zapísala/lejegyezte: Ing. Zuzana Domonkosová  …………………………………………… 

 

 

 

 

 

Overovatelia / Hitelesítők: 
 

 

 

……………………………………………..  ………………………………………….. 

MUDr. Sylvia Bálintová,      Pavol Ďuriš 


